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AARHUS UNIVERSITET 

 
Mødedato: Mandag den 19. februar 2024, kl. 15.15-17.00 
Mødested: Frandsensalen, bygning 1430, lokale 231 
Mødeemne: Møde i studiemiljørådet på Aarhus Universitet  
 
Deltagere:  
Studiemiljørådets medlemmer: 
Prorektor: Berik Eika (forperson for Studiemiljørådet) 
Studenterrepræsentanter: Mathilde Vadsager Andresen, Jon Kristian Wandahl Han-
sen, Signe Kirk Hovaldt, Jacob Kampman, Izabella Katharina Gosvig-Leach, Thomas 
Bjørn Aalstrup Rasmussen, Lærke Dueholm Jensen, Frederik Lindberg Callesen, 
Anastasia Vladimirovna Larsen, Astrid Beck Fischer 
Fra uddannelses- og undervisersiden: Nanna Calmar Andersen, Trolle René Lin-
deroth, Maibritt Hjorth, Christian Bjerggaard Vægter, Asbjørn Steglich Petersen,  
Fra administrationen: Anna Bak Maigaard, Anne Christine Teglborg, Simon Jensby, 
Lars Bo Nørgaard 
 
Gæster:  
Punkt 4: Frederik Langkjær, AU Uddannelse (Uddannelsesstrategisk sekretariat) 
 
Fraværende: 
Jon Kristian Wandahl Hansen og Nanna Calmar Andersen (Fatos Kutllovci fremmødt) 
 
Sekretariat: Jens Bundgaard AU Uddannelse (Studiestøtte) 
  
 
1. Velkomst og rammesætning 
Berit Eika bød velkommen til studiemiljørådet på Aarhus Universitet og præsenterede 
hovedpunkter fra kommissoriet. 
 
Rådet er sammensat med passende diversitet og bred repræsentation for øje. Medlem-
mer repræsenterer sig selv, men opfordres til at ’tage flere stemmer med ind i rådet’. 
 
Der ønskes regelmæssige møder. Vi skal lære, hvordan vi arbejder bedst sammen og er 
villige til at justere undervejs (evaluering efter et år). Sager/temaer tages til og fra ud-
dannelsesudvalget og koordineres herfra ud mod fakulteter/institutter. 
 
2.+3. Temaer/idéer 
Rådets første idéer til fremadrettede temaer i studiemiljørådet blev præsenteret: 
 

• Fysiske mødesteder - rammerne for fagligt, socialt og kommunikativt samvær 
• Foreningslivet på campus - ønske central understøttelse og overblik. 
• Inklusion / krænkelser / følelsen af arbejdspres - ønske om at sikre samspil og 

viden ’på tværs af universitetet’. 
• ’Den gode studiedag’ - frokost, foreningslivet, rettidige informationer om tids-

punkter for og ændringer af undervisning og eksamen. 
• Kantiner - ønske om drøftelse af pris vs betydning for studiemiljø. 
• Underviserens rolle i et godt studiemiljø. 
• Frafald / fastholdelse i relation til det gode studieliv. 
• Videndeling (og benchmark) på tværs af universitetet - herunder udnyttelse af 

feedback-loops med de mere lokale organer, fx studienævn. 
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4. Studiemiljøundersøgelsen 
Frederik Langkjær fremlagde tidlige hovedresultater fra studiemiljøundersøgelsen og 
sammenlignede med tidligere studiemiljøundersøgelser. Cirka en tredjedel havde sva-
ret på Studiemiljøundersøgelsen, mens svarprocenten på dimittendundersøgelsen var 
på under 30%. Indledte med: “Det går relativt godt på AU, men…” 
 

• Mange studerende føler sig ‘godt tilpas’, men lille stigning i ’meget uenige’. 
• Der er et mindre fald i stress-niveauet i dagligdagen, som i forvejen var lavt 

sammenlignet med stress-niveauet op til eksamen. 
• De studerendes (egen oplevelse af) tidsforbrug på studierne falder lidt og er nu 

under AU’s måltal på 37 t/uge. 
• Dimittenderne føler sig lidt mindre ‘godt rustet’ til arbejdsmarkedet. 

 
Studiemiljørådet havde en række bemærkninger til resultaterne. Herunder: 
 

• Det bør undersøges, om stresssymptomer op til eksamen er usund stress. 
• Udviklingen over år er bemærkelsesværdig lille. Kan vi flytte noget? 
• Kan vi iværksætte handling på resultater givet den begrænsede svarprocent i? 

Frederik Langkjær: Resultaterne er repræsentative omend på grænsen, og det 
vil være godt med (også studiemiljørådets) bud på muligheder for at højne 
svarprocenten. 

• Kan vi gøre undersøgelsen, handleplaner og gode erfaringer/forandringer ty-
deligere for studerende, der risikerer at blive ramt af ‘evalueringstræthed’, når 
de ikke kan se, at der bliver ageret på undersøgelser og deres svar? 

• Lad os holde et fokus på, hvad der skal til for at fremme det gode studiemiljø. 
• Kan studiemiljørådet få adgang til resultaterne? Frederik Langkjær: Ja. 

 
5. Kommunikation fra mødet 
Mulighed for at kommunikere, at: 
 

• Studiemiljørådet er etableret og har afholdt først møde. 
• Blandt de første drøftelser var studiemiljøundersøgelsen, hvor rådet ønsker, at 

resultater og handleplaner bliver mere synlige for studerende, så gode resulta-
ter kan benyttes til at fremme det gode studiemiljø på tværs af campus.  

• Tema på næste møde bliver fysisk studiemiljø relateret til campusudviklingen. 
• Studiemiljørådets arbejde bør synliggøres. 

 
6. Eventuelt 
Berit Eika opfordrede alle medlemmer af studiemiljørådet til at kontakte Jens Bund-
gaard, hvis de har yderligere forslag til temaer og idéer til studiemiljørådets arbejde. 
 
7. Møder i 2024 
Næste møde i studiemiljørådet er aftalt til tirsdag den 7. maj klokken 14.15-16.00. Ind-
kaldelse kommer snarest som kalenderinvitation. 
 
Berit Eika takkede for deltagelsen! 
 


